

## Dr Eddy Li Sau-hung *BBS, JP*

Dr Eddy Li Sau-hung is a native of Qingyuan City in Guangdong Province. He gained his MBA (1990-1991) from the University of California, Santa Barbara, and has a PhD (1996-1998) in Economics from Jinan University.

Dr Li has been engaged in the watch industry for over 30 years, and established the Campell Group in 1989. With his diligence, perseverance, and spirit of striving for excellence, he built up his career from scratch, and his company is now one of the industry leaders in Hong Kong. The pursuit of innovation has enabled him to advance his career further. In addition to manufacturing watches and watch parts, the Campell Group has extended its business scope to electronics, transportation, finance and real estate. In 2002, the Campell Group established a property unit for managing property investment projects.

Dr Li values creativity, and with his sensitivity and flexibility, he is always ahead of the changing times. Dr Li is also a well-known collector of art and antiques. He has extended his company's business to art and antiques investment and has combined this with the revitalisation of industrial buildings. He incorporates artistic elements in industrial building revitalisation projects in various ways, by setting aside the building lobby as an exhibition hall, or by providing artists and art organisations with a free space for exhibitions and events.

Dr Li is currently a director of various listed companies in Hong Kong, and has been appointed as a committee member of various prominent advisory bodies, such as the Hong Kong Trade Advisory Committee (1995-2000), the Trade and Industry Advisory Board (2000-2002), the Hong Kong Productivity Council (1994-1996), the Town Planning Board (1998-2004), the Commission on Youth (1998-2004) and the Public Affairs Forum (2009-2011). Dr Li is currently a member of the Chinese People's Political Consultative Conference National Committee, and Managing Director of the China Overseas Friendship Association. He has also held key positions in various industrial and commercial associations, such as the Hong Kong Economic and Trade Association and the Hong Kong Chinese Importers' and Exporters' Association. Since 2015, he has served as the elected President of The Chinese Manufacturers' Association of Hong Kong.

Dr Li has contributed extensively to society. He was selected as one of the Hong Kong Ten Outstanding Young Persons in 1991 and received a Young Industrialists Award in 1993. He was appointed as Hong Kong Affairs Adviser in 1994 and elected as a member of the First Selection Committee for the HKSAR in 1996. In 2000, he was awarded the Bronze Bauhinia Star of the HKSAR Government and, two years later, was appointed as Justice of the Peace.

Dr Li has made significant contributions to youth education. He served as Visiting Professor at Xi'an Jiaotong University (1996) and Southwest Jiaotong University (1996), the Capital University of Economics and Business (1996), the Beijing Institute of Economics, and the Business and Management Department at Jinan University in Guangzhou (1996). In addition, Dr Li served as Visiting Professor for the MBA programme at the Chinese University of Hong Kong (1998-2000), the Faculty of Business at The Hong Kong Polytechnic

University (2001), the China Business Programme at the School of Continuing and Professional Education, City University of Hong Kong (2005), and Visiting Associate Professor for the College of Business at City University of Hong Kong (2000-2001).

Dr Li was a member of the Steering Committee of the Institute for Enterprise at The Hong Kong Polytechnic University (2007-2011), and acted as course consultant for the Department of Physics and Materials Science at City University of Hong Kong (1999-2001), the School of Business at Hong Kong Baptist University (2000-2001), the China Studies Programme at Hong Kong Baptist University (1996-2000), the Associate Degree Programme at the Department of Social Sciences (Business) at The Hong Kong Institute of Education (later renamed The Education University of Hong Kong) (2008-2010), and the Business Administration Discipline at the Vocational Training Council (2007-2011).

Dr Li was appointed as a member of the University Grants Committee (1999-2001) and the Hong Kong Council for Academic Accreditation for the Education and Manpower Bureau (1999-2011). In addition, Dr Li writes weekly columns for *Oriental Daily*, *Hong Kong Commercial Daily*, *Headline Daily*, *China Daily* and other publications. His analyses of the financial situation have had great impact.

Dr Li attaches particular importance to education, and once said that "a leader should not only be well-read and knowledgeable, but must also possess high humanistic qualities". Feeling the responsibility to nurture talents, he enthusiastically provides young people with internship opportunities so as to prepare them to work in society. The Hong Kong Trendy Products Expo "Tianjin Fair", which was jointly organised by the Chinese Manufacturers' Association (CMA) and the Tianjin Municipal Government in June 2015, is an example. A total of 62 students from nine universities visited Tianjin for their field work. They participated in substantive work in the "Tianjin Fair" and gained valuable learning experience. This August, the CMA has again invited 50 students to the 2016 Hong Kong Trendy Products Expo in Dalian.

Dr Li places a high value on cooperation between the business sector and tertiary institutions for nurturing talents. The CMA makes regular donations to tertiary institutions in Hong Kong, and Lingnan University received one such donation in order to establish "The Hong Kong Chinese Manufacturers' Association Information Technology Integrated Learning Centre". A special fund was also set up for supporting students from underprivileged families, recognising academic excellence and providing them with accommodation and overseas exchange opportunities.

Dr Li values education and encourages young people to have a fighting will and spirit, and to devote their best efforts in everything in order to score 101.

Mr Chairman, in recognition of Dr Li Sau-hung's contributions to the tertiary education and the business sectors in Hong Kong, may I present Dr Li Sau-hung to you for conferment of an honorary fellowship.

*Chinese citation written and delivered by Professor Grace Lau*

## 李秀恒博士 BBS, JP

李秀恒博士，廣東省清遠市人，獲美國加州大學工商管理碩士(1990-1991)和暨南大學經濟學博士(1996-1998)。

李博士從事鐘錶行業30餘年，於1989年成立金寶集團。憑藉實幹、堅毅，「力爭完美」，白手興家，並躋身鐘錶業的領導位置。他勇於「追求創新」，亦令事業更上層樓。除成錶製造和鐘錶零件貿易外，金寶集團的業務更擴展至電子、運輸、金融及房地產等領域。2002年金寶集團成立物業部，經營物業投資項目。

李博士着重創意，憑藉敏銳的觸覺，靈活變通，走在時代轉變之前。李博士本身是著名的古董收藏家，其公司業務還拓展至古董藝術品投資和工廈活化。後者更融入藝術元素，把大廈地下大堂闢作展覽廳，配合創意的主題，免費提供給藝術家或藝術團體舉辦展覽及活動。

李博士現為香港多家上市公司董事，曾被委任為香港貿易諮詢委員會(1995-2000)、工業貿易諮詢委員會(2000-2002)、香港生產力促進局(1994-1996)、城市規劃委員會(1998-2004)、青年事務委員會(1998-2004)、公共事務論壇(2009-2011)等多個重要諮詢機構委員。李博士現任全國政協委員、中華海外聯誼會常務理事，並在香港經貿商會、香港中華出入口商會等工商社團擔任要職。由2015年開始，李博士當選並擔任香港中華廠商聯合會會長。

李博士對社會貢獻良多，於1991及1993年分別當選為香港十大傑出青年及香港青年工業家，並於1994及1996年獲委任為港事顧問及香港特別行政區首屆推選委員會委員。2000年，他獲頒香港特別行政區銅紫荊星章，兩年後獲委任為太平紳士。

李博士對青年教育亦貢獻良多。他先後擔任國內西安交通大學(1996)、西南交通大學(1996)、首都經濟貿易大學(1996)、北京經濟學院、廣州暨南大學工商管理系(1996)客座教授。此外，李博士並擔任香港中文大學工商管理碩士課程(1998-2000)、香港理工大學工商管理學院(2001)、香港城市大學專業進修學院中國商業課程(2005)客席教授和香港城市大學商學院碩士課程客席副教授(2000-2001)。

李博士亦擔任香港理工大學企業發展院督導委員(2007-2011)，以及香港城市大學物理及材料科學系(1999-2001)、香港浸會大學工商管理學院(2000-2001)、香港浸會大學中國研究

課程(1996-2000)、香港教育學院(及後升格為香港教育大學)社會科學(商業)副學士(2008-2010)和職業訓練局工商管理學科(2007-2011)課程顧問。

李博士獲委任為大學教育資助委員會委員(1999-2001)及教育統籌局香港學術評審局成員(1999-2011)。此外，李博士更為《東方日報》、《香港商報》、《頭條日報》、《中國日報》等刊物，每週撰寫專欄文章，發表他對財經狀況的分析及心得，影響深廣。

李博士重視教育，他曾表示：「一名領袖除了廣覽羣書、知識淵博之外，亦需具備崇高的人文質素」。以培育人材為己任，他熱心為青年提供實習、實踐的機會，為他們踏足社會作準備。2015年6月，由天津市人民政府和香港中華廠商聯合會合辦的「香港時尚產品博覽·天津工展會」正造就了這樣的機會。九間大專院校共62位學生，隨團前往天津考察，並參與「天津工展會」的實務工作，以汲取寶貴的學習經驗。今年8月，廠商會再次率領了50名大專生，赴「2016香港時尚產品博覽·大連工展會」實習。

李博士注重商、校合作，培育人才。廠商會經常捐款予大專院校，資助教育，嶺南大學亦因而受惠，得以成立「香港中華廠商聯合會綜合資訊科技學習中心」，更設立專項基金，支援來自基層家庭的學生，表揚成績優異的同學，資助他們入住宿舍及到海外學習。

李博士重視教育，鼓勵青年要有鬥心和鬥志，凡事悉力以赴，做出101分的成績。

主席先生，為表揚李秀恒博士對香港專上教育和商界的貢獻，本人謹恭請閣下頒授榮譽院士銜予李秀恒博士。

中文贊詞由劉燕萍教授撰寫及宣讀